
Bestyrelsens tilbagemelding til sagsfremstilling vedr. ombygning/renovering, Glesborg Skole 

 

Bestyrelsen har gennemlæst de fremsendte scenarier og har valgt at fokusere på scenarie 3 med forslag til 

justeringer 

Scenarie 3, justering A) 

Bestyrelsen ser fortsat scenarie 3 som den bedste mulighed ift. at fremtidssikre skolen med en 

overbygning, da denne løsning vil tilvejebringe meget bedre lokaler som modsvarer nutidens 

undervisningsbehov. 

- Der afsættes midler til ny gang i nuværende atriumgård 

- Lærerforberedelseslokaler og depot udvides til 3 klasselokaler ved at inddrage nuværende 

gangareal 

- Tandlægehuset indrettes til nye lærerforberedelseslokaler 

- Der sker en opdatering af fysiklokalet 

- Der afsættes ikke midler til nyt eksternt depot, da ombygningen på skolen muliggør, at vi fortsat 

kan finde plads til depotrum på skolen 

- Der afsættes økonomi til flytning af Ørum Skole, som dog i stor grad klares ved hjælp fra forældre 

og lokalområdet 

- Der afsættes ikke økonomi til udefaciliteter, men igangsættes samarbejde med foreningslivet, 

hallen og borgerforeningen i forsøg på at indhente midler til etablering af udeareal til gavn for hele 

området via punkt på kommunalbudgettet Outdoor aktiviteter + fondsmidler 

- I ovenstående prisestimater er af forvaltningen indregnet en usikkerhed på +20 %. 

Samlet vurderet udgift ud fra forvaltningens estimat ca. 2.162 mio. kr. 

En del af byggeriet vil komme til at foregå hen over 2021/2022 hvormed budget på 1,5 mio. kr. (2021) + 0,5 

mio. kr. (2022) samlet 2 mio. kr. kan anvendes til ovenstående ombygninger og justeringer. 

Dermed mangler der 162.000 kr., som Bestyrelsen anmoder kommunalbestyrelsen om at afsætte 

yderligere i 2022. 

Derudover vurderer Bestyrelsen, at der i forældrekredsen kan stilles med mandskab, som kan bidrage til at 

nedbringe udgiften til håndværkere. Det kan være nedbrydning af vægge, malerarbejde mv. 

Bestyrelsen vurderer, at ovenstående vil give den bedste udnyttelse af eksisterende lokaler på Glesborg 

Skole og være en god langsigtet løsning, som blot kræver en ekstra bevilling i 2022 på 162.000 kr. 

Scenarie 3, justering B) 

Hvis der mod forventning ikke kan afsættes 162.000 kr. i budget 2022 jf. ovenstående, har Bestyrelsen 

nedenstående forslag med udgangspunkt i scenarie 3A: 

- Der afsættes ikke midler til en ny gang i atriumgården 

- Der afsættes midler til at udvide 3 klasselokaler ved inddragelse af gangareal.  

2 vinduer i hvert af de klasselokaler mod atrium afblændes. I det midterste klasselokale (af de 3 

som renoveres) laves det sidste vindue om til en yderdør, så adgang til klasselokalet er via 

atriumgården. I de øvrige to klasselokaler (som der renoveres) etableres en ny inderdør mod 

eksisterende gang (blot i ny placering -se vedlæg planskitse) 



- Der afsættes midler til Udvidelse af lokaler ved 3. og 5. klasselokaler jf. scenarie 1 også benævnt 

Serverrum og tidl. Salgsbod bliver en del af to klasselokaler 

- Der afsættes midler til åben overdækning og flisebelægning i atriumgården, så der sikres 

acceptable adgangsforhold til det midterste klasselokale. Dette er endnu ikke prissat af 

forvaltningen og skal tillægges nedenstående samlet pris. 

Samlet vurderes udgift ud fra forvaltningens estimat ca. 1,34 mio. kr. + pris på overdækning i atriumgård 

og flisebelægning. 

Bestyrelsen vurderer at ovenstående ligeledes vil være en god udnyttelse af eksisterende lokaler på 

Glesborg Skole og være en langsigtet løsning, som vi vurderer kan holde sig indenfor det afsatte budget i 

2021 og 2022. På sigt vil vi gerne indgå i en dialog med kommunalbestyrelsen om, at der i kommende 

budgetter kan afsættes midler til at få etableret en gang i atriumgården jf. ovenstående justering A). 

Bestyrelsen imødeser kommunalbestyrelsens frigivelse af de afsatte midler, indhentning af tilbud, så 

arbejderne kan igangsættes. Vi glæder os umådeligt meget til at byde både alle Børneby Midts skolebørn 

og forældre velkommen på skolen d. 1. marts 2021 men også opstart af overbygningen til august.  

 

På vegne af fællesbestyrelsen i Børneby Midt 

Fmd. Birgitte Bønnerup 

 

 

 

 


